



國際語音學會

INTERNATIONAL PHONETIC (H.K.) ASSOCIATION

A Course in Spoken English

Practical English Phonetics and Phonology

The course aims at improving one's spoken English and listening skills/ability through the understanding of the important theories and applications concerning the pronunciation and speech of English. The course is divided into two parts-

Part I: Phonetics: English phonemes will be explained in terms of International Phonetic Symbols; vowels and diphthongs; consonants in respect of the manner and the place of articulations; the application of phonetic symbols in dictionaries. After this fundamental stage, participants are expected to have the ability to pronounce every word shown in a dictionary.

Part II: Fluency: the differences in accents between General British and General American, Australian and others. Stress and weak form of words. Sounds changes in connected speech: assimilation, elision and linking; introduction to intonation.

The course is instructed in Cantonese and English to help participants to understand the bilingual differences and the causes of common errors in pronunciation.

(Entry requirement: age 16 or above)

New classes:

Class	Day	Time	Commencing	Lessons	Fee*
Jan A	Tuesday	7:00pm – 9:30pm	2 January 2018	6	\$1,380
Jan B	Friday	7:00pm – 9:30pm	5 January 2018		
Jan C	Saturday	3:30pm – 6:00pm	6 January 2018		
Jan D	Thursday	9:30am – 12:00noon	4 January 2018		
Feb A	Monday	7:00pm – 9:30pm	26 February 2018		
Feb B	Wednesday	7:00pm – 9:30pm	28 February 2018		
Feb C	Saturday	3:30pm – 6:00pm	3 March 2018		
Feb D	Tuesday	9:30am – 12:00noon	27 February 2018		

* Including two text books, CD and the certificate

10 minutes time break for each lesson

Class Feb: Easter holiday break from 30 March to 6 April 2018

Lecturer: Mr. Derek Kwok

Place: I.P.A. Learning Centre
Rm 706, 7/F, Ginza Plaza, 2A Sai Yeung Choi Street, Mongkok, Kowloon

Application: Apply in person or by mail. *(Please make a telephone reservation first.)*

Phone: 2385 9001 2388 7271

Web Site: www.ipa.edu.hk (E.D. 530468)



(中文章程請看背頁)



國際語音學會

INTERNATIONAL PHONETIC (H.K.) ASSOCIATION

實用英語語音學課程

Practical English Phonetics and Phonology

本課程主要教授英語語音的要義及應用法則，從而提高學員的發音及聆聽水平。課程分成兩部份：

第一部份

本部份首先指出香港人普遍的發音問題及成因，解釋學習英語發音的重要性，並以深入淺出的方法介紹英語語音學(Phonetics)的要義。範圍包括：英語元音(vowels)及輔音(consonants)的概念及發音方法；國際音標(IPA)的認識；記憶音標的快速方法；應用音標的技巧【包括：音節、重音及成節音】等。本部份亦同時指導學員如何利用本會專用網頁資源及使用優質的英語字典及電腦軟件，以提高學習效率。完成本部份課程後，學員應能利用字典內的音標，準確拼讀英美讀音，避免了一般人只靠「看字母估讀音」而產生的錯誤。

第二部份

能清楚準確讀出英文生字，不就表示能說得一口流利動聽的英語。本部份重點教授說流暢英語的學問，以及解決聆聽方面產生困難之原因，這些亦是最易為人忽略的實用英語語音學課題。教授內容包括：認識語句中的強弱及重音與節奏；結構詞的弱讀；英語變音的同化、省略及連音；語調結構及其表義功能；-ed 詞尾的讀音規律；英美澳口音的分別等。完成此部份課程，學員對英語語句的流暢規律的認識將會大大提升，對會話及英語聆聽均有莫大的幫助。

(本課程適合 16 歲或以上人士報讀)

時間表：

班別	日期	上課時間	開課日期	堂數	學費*
Jan A	逢星期二	7:00pm – 9:30pm	2018 年 1 月 2 日	6	\$1,380
Jan B	逢星期五	7:00pm – 9:30pm	2018 年 1 月 5 日		
Jan C	逢星期六	3:30pm – 6:00pm	2018 年 1 月 6 日		
Jan D	逢星期四	9:30am – 12:00noon	2018 年 1 月 4 日		
Feb A	逢星期一	7:00pm – 9:30pm	2018 年 2 月 26 日		
Feb B	逢星期三	7:00pm – 9:30pm	2018 年 2 月 28 日		
Feb C	逢星期六	3:30pm – 6:00pm	2018 年 3 月 3 日		
Feb D	逢星期二	9:30am – 12:00noon	2018 年 2 月 27 日		

二月份課程：復活節假期(2018 年 3 月 30 日至 4 月 6 日停課)

*學費包括課本、光碟、練習及證書費用

導師： Mr. Derek Kwok

上課地點： I.P.A. Learning Centre
旺角西洋菜南街 2A 銀城廣場 7 樓 706 室

電話： 2385 9001 2388 7271

網址： www.ipa.edu.hk (E.D. 530468)



(英文章程請看背頁 ☺)



國際語音學會

INTERNATIONAL PHONETIC (H.K.) ASSOCIATION

Application Form

COURSE: ***Practical English Phonetics and Phonology***

CLASS: _____ COMMENCING DATE: _____

NAME: _____
(English) (Chinese)

ADDRESS: _____

E-mail address: _____

PHONE NO.: _____
(Home/ Mobile) (Office)

EDUCATION: _____ OCCUPATION: _____
(Optional) (Optional)

DATE: _____ DATE OF BIRTH: _____
(Optional)

- Official use only -

F / P : _____

C/CK/E/B: _____

Staff: _____